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9.01.2016	
	
	
Martin	Samsing	 _A_	 	
	 	 	 	
Helene	Holm	 	 _X_	
	 	
Henrik	Stenkil		 _X_	 	
	 	
Rikke	Monroy			 _X_	 	 	
	
Hanne	Bang	 		 _X_	 	 	
	
Lizzette	Gudmann	 _X_	
	
Tina	Brødsgaard	 _X_	
	
Rasmus	Jakobsen	 _X_	
	
Sune	Jeppesen	 _X_		
	
Jonas	Kleis	 	 _X_	
	
Asger	Gimsing		 _X_	
	
Claus	Møller	 	 _X_	
		 	
						
	 	
																															
	
Politikker:	
Trine	Græse	 	 _A_	
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Skolebestyrelsesmøde	torsdag	d.	12.01.2017	kl.	18:00	–	20:30	i	personalerummet		
	 	 									Spisning	under	mødet	

	
Nr
.	

Af-
sat	
tid	

Emn
e	

Bemærkninger	

01	 20	
min	

Med-
delel-
ser	
a)	
ele-
verne		
b)	læ-
rere	
og	
pæ-
dago-
ger	
c)	le-
del-
sen		

a)	Der	har	ikke	været	et	elevrådsmøde	siden	skolebestyrelsesmødet	i	
december.	Eleverne	oplever	et	godt	miljø,	særligt	i	udskolingen,	og	at	
der	er	et	godt	samarbejde	og	sammenhold	på	tværs	af	klasserne	på	år-
gangene.		
b)	Pædagogerne	oplever	en	travl	hverdag,	men	prioriterer	tiden	med	
børnene.	
Lærerne;	er	vendt	tilbage	fra	ferien	med	godt	mod.	Der	starter	en	ny	
skemaperiode	nu,	som	skal	”køres	ind”.		
c)	Orientering	om	en	episode	mellem	en	forælder	og	pædagog	i	SFO.	
Flemming	(pædagog),	Tórhild	(pædagog)	og	Henriette	(lærer)	har	op-
sagt	deres	stillinger	og	stopper	med	udgangen	af	januar.	Der	er	slået	
en	pædagogstilling	op,	og	der	er	fundet	en	afløser	for	Henriette.	Leon	
(pædagog)	går	på	pension	fra	d.	31.	Januar,	og	ledelsen	er	ved	at	finde	
en	afløser	for	ham.	
Claus	skal	på	ledelsesseminar	d.	22.+23.	februar	hvorfor	skolebestyrel-
sesmødet	skal	flyttes.	Indskrivningen	pågår	lige	nu,	og	vurderingen	er,	
at	vi	får	to	0.	klasser	næste	år.	
	

02	 20	
min	

Tilla-
delse	
til	at	
for-
lade	
sko-
len	

	
Pt.	Er	der	ikke	tilladelse	til	at	elever	må	forlade	skolen	i	pauserne.	Flere	af	de	
ældste	elever	har	udtrykt	ønske	om	at	de	må	det,	hvorfor	det	drøftes	i	skole-
bestyrelsen.	
	
Elevrepræsentanterne	redegjorde	for	ønsket,	som	primært	bundes	i	et	ønske	
om	”frihed”	til	at	kunne	gøre	flere	ting	i	pauserne,	og	en	oplevelse	af	at	der	
nogen	gange	ikke	er	mad	til	de	ældste	elever,	hvorfor	de	gerne	vil	kunne	gå	i	
Rema1000.		
	
Tidligere	erfaringer	viser,	at	der	primært	blev	købt	chips,	cola	og	andre	
usunde	ting	i	Rema1000,	hvilket	ikke	er	befordrende	for	elevernes	læring.	
Derudover	oplevede	lærerne	tidligere,	at	tilladelse	til	at	forlade	skolen	tidli-
gere	har	medført	unødige	konflikter,	og	anførte,	at	hvis	eleverne	må	forlade	
skolen,	kan	det	gå	ud	over	mulighederne	for	at	dyrke	de	sociale	fællesskaber	i	
og	på	tvæsr	af	klasserne	
	
På	baggrund	af	drøftelserne	besluttes	to	ting:	
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- Vi	fastholder	den	gældende	regel	om	at	eleverne	ikke	må	forlade	sko-
len	i	skoletiden.	

- I	den	kommende	tid	har	vi	fokus	på	hvordan	kantinen	fungerer,	dels	i	
forhold	til	mængden	af	mad	og	udvalget	af	mad.	Kantinen	kommer	
derpå	som	punkt	på	skolebestyrelsesmøde	i	april	

	
03	 30	

min	
Prin-
cip-
gen-
nem-
gang	

Princippet	for	”Adgangen	til	at	opfylde	undervisningspligten	ved	at	deltage	i	
undervisning	i	musikskole	eller	idrætsforening”	godkendes	med	enkelte	ret-
telser	og	tilføjelser.	

04	 45	
min	

Øko-
nomi	

Der	blev	orienteret	om	det	foreløbige	regnskab	for	2016.	Det	endelige	regn-
skab	foreligger	på	næste	skolebestyrelsesmøde.	
		
Budgetmodellen	for	Stengård	Skole	blev	gennemgået.	Modellen	er	fælles	for	
alle	skoler	i	Gladsaxe	Kommune.	Et	udkast	til	budget	for	2017	blev	gennem-
gået.	Hanne	og	Helene	meldte	sig	til	at	deltage	i	møde	om	prioritering	af	un-
dervisningsmidler.	Budgettet	godkendes	på	næste	møde.	
	

05	 20	
min	

Hø-
rings-
svar	

Med	udgangspunkt	i	processen	omkring	de	kommende	cykelstier,	drøftes	
hvordan	skolebestyrelsen	bedst	håndterer	høringssvar.	
	
Fremover	følger	vi	den	procedure	som	hidtil;	ved	høringssvar	udvælges	en	el-
ler	flere	repræsentanter	som	udarbejder	høringssvar	til	godkendes	i	bestyrel-
sen.	
	
Til	dette	referat	vedlægges	en	redegørelse	fra	skolebestyrelsen	omkring	for-
løbet	med	cykelstier:	
Redegørelsen	fra	skolebestyrelsen	omkring	forløbet	med	cykelstier.		
		
På	mødet	blevet	der	fulgt	op	omkring	forløbet	omkring	cykelstier.	

• På	mødet	SKB-møde	i	Juni	’16	(se	referat)	informerede	Claus	om	at	
der	var	planlagt	cykelstier	på	Triumfvej	og	Aldershvilevej	med	ud-
gangspunkt	i	at	forbedre	sikkerheden	for	vores	cyklende	børn.	Det	
blev	diskuteret	og	en	enig	skolebestyrelse	støttede	op	omkring	tilta-
get	for	da	det	forbedrer	vores	børns	sikkerhed	i	trafikken.	

• I	Oktober	blev	der	sendt	nyt	høringsmateriale	ud	vedr.	etablering	af	
cykelstier.	Dette	høringsmateriale	blev	fulgt	op	med	et	borgermøde	
den	21	November	på	Stengård	Skole.	Skolebestyrelsen	blev	ikke	bedt	
om	at	komme	med	et	høringssvar,	men	valgte	at	tilkendegive	positiv	
tilkendegivelse	for	cykelsti	på	følgende	måde:	

- På	borgermødet	den	21	November	informerede	formanden	
at	bestyrelsen	går	ind	for	etablering	af	cykelsti	for	at	for-
bedre	vores	børns	sikkerhed	

- Den	18.	oktober	indrykkede	formanden	og	Claus	Møller	læ-
serbrev	i	Gladsaxebladet	med	følgende	indhold:	
”I	et	område,	der	blander	cyklende	børn	og	gennemkørende	bi-
lister;	ofte	krydret	med	både	høj	hastighed	og	morgenstress,	
synes	det	som	en	naturlig,	ansvarsfuld	og	rettidig	beslutning	
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at	etablere	cykelstier.	
Skolebestyrelsen	på	Stengård	Skole	er	begejstret	for	det	revi-
derede	forslag,	der	er	et	fint	kompromis	med	blik	for	både	bil-
lister,	cyklister	–	og	for	dem	med	og	uden	børn.	
Der	kunne	sagtens	gøres	mere	for	at	øge	trafiksikkerheden,	
men	når	vi	ser,	hvordan	vores	børn	cykler	i	zigzag	mellem	par-
kerede	biler,	mens	fortravlede	morgenbilister	drøner	forbi	
med	både	50	og	60	km/t,	er	cykelstier	en	uvurderlig	forbed-
ring,	og	vi	hilser	derfor	forslaget	velkomment.	

	
Siden	borgermødet	var	der	en	del	skriverier	i	lokaleavisen	omkring	inddra-
gelse	af	en	del	af	boldbanen	samt	parkeringsforhold	på/i	omkring	skolen	på	
Triumfvej.		Med	udgangspunkt	i	disse	skriverier	tog	Claus	Møller,	efter	aftale	
med	formanden,	kontakt	til	forvaltningen	for	at	præsentere	skolens	ønsker	i	
forhold	til	parkeringsforhold,	samt	for	at	fortælle	om	skolens	villighed	til	at	
lade	en	del	af	boldbanen	indgå	til	parkering.	Ønske	samt	svar	fra	forvaltnin-
gen	kan	findes	i	følgende	bilag	(side	3	og	4):	http://www2.glad-
saxe.dk/C12575EB003B3720/0/4368D81B77796204C1258087004BE9CC/$FIL
E/Bilag_115.4.1_H%C3%B8ringssvarFra3.Borgerh%C3%B8ring.pdf	
	

06	 15	
min
.	

Evt.	 Næste	møde	flyttes	til	onsdag	d.	1.	Marts.	
	
Trivselspolitikken	skal	på	næste	gang.	
Det	er	et	ønske	at	referaterne	fra	skolebestyrelsen	bliver	mere	fyldige,	såle-
des,	at	de	er	mere	informative	og	kan	forstås	selvom	man	ikke	har	deltaget	
på	mødet.	
Fremover	udsendes	referaterne	til	deltagere	umiddelbart	efter	mødet	til	god-
kendelse,	hvorefter	det	lægges	på	hjemmesiden.	

	
	


